



GEORGIA CATHOLIC CONFERENCE
ARCHDIOCESE OF ATLANTA • DIOCESE OF SAVANNAH

Date: July 9, 2018

To: Priests, Deacons, Brothers and Sisters of the Archdiocese of Atlanta and Diocese of Savannah

From: Frank Mulcahy, Georgia Catholic Conference
(404) 920-7367 fmulcahy@georgiacc.org

Re: Comprehensive Immigration Report No. 236

Bishops at the Border. Led by Cardinal Daniel DiNardo, a delegation of bishops visited Brownsville, Texas and Mexico to see and report on migrants crossing the border. The bishops called for urgent reunification of families, but said there were no villains in his difficult situation.

In a press conference afterwards, Bishop Daniel Flores of Brownsville said, “I want to emphasize that we can be a nation of laws and still be a nation of compassion. That is what we, as a church need to keep saying in the public square. There is no reason why those have to be opposed.” The bishops emphasized that it is not just a border issue but a hemispheric reality that calls for greater understanding of what is forcing people to leave their homes and move. For pictures, view the Justice for Immigrants Twitter account.

Clarkston on Today. The Today Show reported on the diversity in Clarkston, Georgia - home to many cultures. Catholic Charities Atlanta, among others have worked to resettle refugees in the town with southern hospitality.

Pope Francis On Migration and Lampedusa. Meditating on the words of the Prophet Amos, Pope Francis lamented the many poor who are “victims of that culture of waste that has been denounced time and time again,” including “migrants and refugees who continue to knock at the door of nations that enjoy greater prosperity.”

The Holy Father also [commemorated](#) his first journey outside of the Vatican after becoming pope when he visited Lampedusa, Italy, to express his solidarity with migrating peoples, a continuing theme of his papacy.

ICYMI- Archbishop Gregory's Statement on Immigration Policy. On June 29, Archbishop Gregory issued a [statement](#) related to the crisis of families separated at the U.S./Mexico border. The unnecessary separation of children from parents and the detention of children is contrary to our values rooted in Catholic social teaching.



Fecha: Julio 9, 2018

Para: Sacerdotes, diáconos, hermanos y hermanas de la Arquidiócesis de Atlanta y la Diócesis de Savannah

De: Frank Mulcahy, Georgia Catholic Conference
(404) 920-7367 fmulcahy@georgiacc.org

Asunto: Reforma Migratoria Integral: Reporte No. 236

Obispos en la frontera. Una delegación de obispos, liderada por el Cardenal Daniel DiNardo, visitó Brownsville, Texas y México para ver e informar sobre la situación de los migrantes que cruzan la frontera. Los obispos pidieron una reunificación urgente de las familias, pero dijeron que no hay villanos en esta difícil situación.

El Obispo Daniel Flores de Brownsville dijo en una conferencia de prensa después de la visita, "quiero enfatizar que podemos ser tanto una nación de leyes como una nación compasiva. Eso es lo que nosotros, como Iglesia necesitamos seguir diciendo en el ámbito público. No hay ninguna razón para que ambas cosas tengan que ser opuestas". Los obispos enfatizaron que no se trata simplemente de una cuestión de la frontera, sino de una realidad mundial que llama a una mayor comprensión de lo que está obligando a la gente a abandonar sus hogares y mudarse. Para ver fotografías, visite la cuenta de Twitter de Justicia para los Inmigrantes.

Clarkston en Today. El show *Today* habló sobre la diversidad en Clarkston, Georgia, hogar de muchas culturas. Caridades Católicas de Atlanta, junto a otros,

ha trabajado para reasentar a los refugiados en esta ciudad recibiéndolos con una hospitalidad sureña.

El Papa Francisco habla sobre los migrantes y conmemora su visita a Lampedusa. Meditando sobre las palabras del Profeta Amós, el Papa Francisco habló sobre las "víctimas de la cultura del descarte, la cual ha sido denunciada una y otra vez", incluyendo "los migrantes y refugiados que siguen golpeando las puertas de las naciones que disfrutan de mayor bienestar".

El Santo Padre también conmemoró su primer viaje fuera del Vaticano después de convertirse en papa, cuando visitó la isla de Lampedusa en Italia para expresar su solidaridad con los pueblos migrantes, un tema constante de su pontificado.

En caso de que se lo haya perdido – El Arzobispo Gregory emitió una declaración en respuesta a las familias separadas en la frontera. El 29 de junio, el Arzobispo Gregory emitió una declaración relacionada con la crisis de las familias separadas en la frontera entre México y Estados Unidos. La separación innecesaria de niños de sus padres y la detención de menores va en contra de los valores arraigados en la doctrina social católica.